
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 

L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K  št. 3/15 

  

seje Izvršnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 18. 2. 2015 ob 15.00, ki je potekala v sejni sobi IJS. 

Prisotni: D. Bašnec, K. Ernestl, C. Filipič, Z. Jernejc, T. Martun, R. Pergarec, J. Pungerčar, T. Ručigaj, M. 
Štraus, G. Tavčar, I. Zajc. 

Odsotnost zaradi službenih obveznosti, dopusta ali bolniške odsotnosti so opravičili: R. Bevc, I. Falnoga, 
A. Fekonja, M. Gams, G. Kramberger, M. Koželj. 

Vabljena sindikalna zaupnika, nečlana IO, B. Črnič in B. Žefran. B. Žefran je svojo odsotnost opravičil. 

Ostali prisotni: R. Gruden, blagajničarka SVIZ/IJS. 

  
1.       Potrditev točk dnevnega reda, pregled zapisnika seje z dne 4. 2. 2015 
  
Ker smo na sejo povabili blagajničarko SVIZ/IJS R. Gruden, smo vrstni red točk dnevnega reda 
prerazporedili, kot tudi pregledali in potrdili zapisnik seje z dne 4. 2. 2015.         
  
2.       Predhodno finančno poročilo poslovanja SVIZ/IJS (R. Gruden) 
  
          Tako kot vsako leto moramo do konca meseca februarja (zadnji dan oddaje poročila je letos 
izjemoma 2. 3. 2015) posredovati letno finančno poročilo poslovanja sindikata SVIZ/IJS za leto 2014 na 
AJPES. Blagajničarko SVIZ/IJS R. Gruden smo zaprosili, da nam poroča o poslovanju porabe denarja v 
lanskem letu in zaprosili Z. Jernejc, da pripravi poročilo za AJPES, s čimer se je Z. Jernejc strinjala. 
            R. Gruden je poročala, da smo poslovanje zaključili pozitivno. Načrtovani plan prihodka (18.000 
EUR) smo s članarinami dosegli. V začrtanih okvirjih smo realizirali finančno pomoč članom za nakup 
šolskih potrebščin, stroške Atlantisa, piknika in zdravniških pregledov. Za solidarnostne pomoči smo sicer 
nekoliko prekoračili finančna sredstva, vendar nismo porabili vsega denarja za sindikalni izlet, nakup 
vstopnic za gledališče in stroških poslovanja, tako da je razlika med načrtovano porabo in odhodki približno 
1.200 EUR plusa. Dokončni obračun poslovanja bo znan takoj, ko bo Z. Jernejc pripravila obračun 
poslovanja. 
  
 3.      Tekoče zadeve    

a)       Tako kot smo 4. 2. 2015 napovedali, smo imeli 11. 2. 2015 na sedežu SVIZ Slovenije sestanek v 
zvezi z ukinitvijo dodatnega pokojninskega zavarovanja, ki nam ga je plačeval delodajalec in ukinil 1.12. 
2014 zaradi popravnih ukrepov zahtev Računskega sodišča. Sestali smo se s pravnikom odvetniške družbe 
»Ferfolja, Ljubič, Bauk, d. o. o.«, D. Baukom, glavnim tajnikom SVIZ Slovenije, B. Štrukljem, pomočnikom 
glavnega tajnika, M. Gojkovičem, in strokovnim sodelavcem GO SVIZ za pravne zadeve, J. Zupančičem. 
S strani SVIZ/IJS so se sestanka udeležili J. Pungerčar, G. Kramberger in M. Štraus. Pravnika sta nam 
povedala, da glede na trenutno prakso Ustavnega sodišča pri zadevi ne vidita pozitivne rešitve, v kolikor bi 
do tožbe prišlo, oziroma trenutna praksa je, da Ustavno sodišče take obtožnice takoj zavrže in zato se jima 
ne zdi smiselno vlagati ustavne presoje. 
Svetujejo nam in nam dali zagotovilo, da so pripravljeni intenzivno pomagati pri pripravi novega Zakona o 
javnih zavodih, ki je v pripravi. V zakon bi vnesli možnost, da bi javni zavodi lahko del svojih sredstev, 
pridobljenih na trgu, namenili za dodatno pokojninsko zavarovanje delavcem. Namreč, če bi šli v presojo in 
bi jo ustavno sodišče zavrnilo, bi želeno spremembo kasneje težko vnesli v ustrezen zakon. 
          I. Zajc se ne strinja, da se ukine nekaj, kar je že sklenjeno in uzakonjeno ter meni, da bi morali začeti 
s postopkom pravde. Prav tako je mnenja, da je naš primer odvzema neke pravice tipičen primer arogance 
uradnikov na ministrstvih. Boji se tudi izrabe spremembe zakona. 



          C. Filipič se sprašuje, koliko nas bi to stalo. B. Štrukelj je na sestanku potrdil finančno pomoč SVIZ 
Slovenije glede plačila zunanji odvetniški fimi, v kolikor se bi za ustavno presojo odločili. 
          I. Zajc in C. Filipič sta mnenja, da če se ne pritožiš, se strinjaš. Člani IO so se z njima strinjali, zato 
so sprejeli naslednji sklep. 
 

 
Sklep 1: Ponovno gremo na sestanek na SVIZ: 
  

1)    Da bi predmet – ukinitev dodatnega pokojninskega zavarovanja, ki nam ga je vplačeval 
delodajalec, kljub vsemu podali v presojo Ustavnemu sodišču in/ali 

2)    Skušali preko SVIZ Slovenije vplivati na Zakon o javnih zavodih, ki je v pripravi. Skušali bi vnesti 
možnost, da lahko javni zavodi del svojih sredstev, pridobljenih na trgu, namenijo za dodatno 
pokojninsko zavarovanje delavcev. 

  
b)       J. Pungerčar je poročal, da se popravljalni ukrepi po mnenju Računskega sodišča preveč izplačanih 
plač na IJS izvajajo, saj je Institut k temu zavezan. Ponovni izračuni so narejeni in delavcem vročeni. Ker 
je interpretacija izračuna, ki jo zagovarja zunanja svetovalka IJS – pravnik SVIZ OO Ljubljana in okolica pa 
zakon interpretira drugače –, za delavce manj ugoden, se sprašujemo, ali je mnenje svetovalke pravilno. 
Institut je Računskemu sodišču v zvezi z izvedenimi ukrepi posredoval dodatna pojasnila, vključno z 
izračuni vračila preveč izplačanih plač. 
          I. Zajc je ponovno ostro protestiral in dejal, da je to tipičen »primer«, kako lahko neki uradniki 
spreminjajo zakone in jih interpretirajo po svoje, seveda na škodo delavcev. Ker se na mnenje Računskega 
sodišča ne moremo pritožiti, drugega ustreznega sogovornika pa nimamo, moramo pridobiti čim več 
informacij z različnih strani. J. Pungerčar se bo na temo vračanja preveč izplačanih plač ponovno sestal z 
direktorjem. 
  
c)       J. Pungerčar je prejel in članom Izvršnega odbora SVIZ/IJS poslal izhodišča in predloge za nov 
ZVIS,  Zakon o visokem šolstvu, na vpogled in dajanje pripomb. V naslednjem tednu bo seja predsedstva 
Sindikalne konference visokega šolstva in znanosti (VŠZ), na kateri bodo izoblikovali stališča do danih 
predlogov. Nekaj od izhodišč/predlogov novele tega zakona se tiče tudi zaposlenih v raziskovalni sferi, zato 
J. Pungerčar meni, da bi bilo potrebno podati tudi naše pripombe. Besedilo visokošolskega zakona se je 
sicer oblikovalo že v mandatu prejšnje vlade, ki pa ga nova vlada ni sprejela in je pripravila povsem nova 
izhodišča. Bojimo se, da če bo visoko šolstvo dobilo več denarja za raziskave, ga bo za institute (javne 

raziskovalne zavode) manj. Menimo, da bi bilo dobro, da pripombe poda tudi M. Gams, ki je bil zelo vpet v 

priprave novele Zakona o visokem šolstvu že v mandatu prejšnjega ministra oz. vlade. 

č)       29. 1. 2015 je potekala ustanovitvena seja Sindikalne konference VŠZ na ravni Območnega odbora 
SVIZ Ljubljane in okolice, na kateri so se soočila mnenja o smiselnosti njene ustanovitve, o čemer smo že 
poročali na prejšnji seji. Medtem so nam ponovno postavili vprašanje, ali smo za ustanovitev konference 
VŠZ na območnem odboru. Naši zaupniki so se opredelili za ustanovitev s štirimi glasovi za in tremi proti. 

d)       B. Črnič je poročal, da so se na pobudo sekcije mladih (do 40 let) SVIZ Slovenije sestali z nekaterimi 
člani mlade generacije in obravnavali probleme, ki tarejo mlajše sodelavce v raziskavah in razvoju. Mladi 
imajo veliko težav, nanašajo pa se predvsem na financiranje raziskovalnih projektov, nadaljevanje 
zaposlitve po končanem doktoratu, možnosti napredovanja, zaposlovanja žensk v znanosti, sodelovanje 
med mladimi in izmenjavo osnovnih sredstev in materiala med odseki (na IJS).     

4.       Razno 
  
a)         J. Pungerčar je poročal, da smo imeli v lanskem letu dvajset rednih sej, od tega štiri na lokaciji 

Reaktor – Brinje. Seznanil nas je s statistiko udeležbe članov IO SVIZ/IJS na sejah lanskega leta. Ugotavlja, 

da je bilo šest članov ali njihovih namestnikov prisotnih na manj kot polovici sej. Predsednik se zaveda, da 
je posamezniku časovno težko uskladiti seje s službenimi in popoldanskimi privatnimi obveznostmi, saj seje 

potekajo približno dvakrat mesečno v popoldanskem času in tako vzamejo posamezniku nekaj časa. Zaveda 
se tudi, da je še zlasti težko priti na sejo zaposlenim na Reaktorju – Brinje, zato smo že v preteklosti sprejeli 



sklep, da bodo vsaj tri redne seje potekale na Reaktorju, kar smo v lanskem letu uresničili. Člane IO poziva, 

da na seje pošiljajo svoje namestnike, takrat jih sami ne morejo udeležiti. 
  
Sklep 2: Pozivamo člane IO SVIZ/IJS naj na seje pošiljajo svoje namestnike, ko se jih sami ne morejo 
udeležiti. 
  
 b)      Predstavitev produktov v namen pokojninskega varčevanja pri Modri zavarovalnici je na Reaktorju 
potekalo 27. 1. 2015, tako kot smo načrtovali. Menimo, da je dodatno pokojninsko zavarovanje za 
posameznika zelo pomembno, saj pokojnine ZPIZ-a (1. steber) iz leta v leto padajo. Vsak posameznik naj 
vrednost dodatnega pokojninskega zavarovanja sam oceni in se zanj odloči v skladu s svojimi možnostmi 
in izbiro tiste zavarovalnice, za katero meni, da je zanj najugodnejša. 
  
c)       Prejeli smo prošnjo člana za dodelitev solidarnostne pomoči. Ker ugotavljamo, da je prošnja 
nepopolna, bomo člana, skladno s pravilnikom SVIZ/IJS »Pogoji za dodelitev solidarnostne pomoči«, 
zaprosili za dodatna dokazila (dokazilo o vzdrževanih članih, skupnem gospodinjstvu, dokazilo o skupnih 
prihodkih članov družine za zadnje tri mesece in dokazilo o morebitnih prihodkih, ki izvirajo izven redne 
zaposlitve oziroma pisno izjavo, da jih ne prejema). Takoj ko prejmemo ustrezne dokumente, bomo prošnjo 
ponovno obravnavali. 
  
Sklep 3: Prošnja člana naj se dopolni z dokazili in ostalimi dokumenti, skladno s pravilnikom »Pogoji za 
dodelitev solidarnostne pomoči« SVIZ/IJS. 
  
Nadalje Člani IO SVIZ/IJS ugotavljajo, da je Pravilnik SVIZ/IJS »Pogoji za dodelitev solidarnostne pomoči«, 

ki je bil nazadnje popravljen in dopolnjen v letu 2010 (na seji IO SVIZ/IJS 4. 9. 2010) v nekaterih točkah 
premalo jasen. Zato smo predlagali, da tričlanska komisija v sestavi Z. Jernejc, T. Martun in G. Tavčar 
(imenovani se s sodelovanjem v komisiji strinjajo) pregleda pravilnik in ga ustrezno spremeni in dopolni. 
Želimo si, da bi bil pravilnik pripravljen do skupščine SVIZ/IJS, ki bo predvidoma proti koncu meseca marca, 
da ga člani lahko pregledajo in sprejmejo. 
  
Sklep 4: Do skupščine, ki bo predvidoma konec meseca marca, bi želeli, da komisija pripravi posodobitev 
pravilnika »Pogoji za dodelitev solidarnostne pomoči« SVIZ/IJS. 
  
  
            
Seja je bila končana ob 16.40, vodil jo je J. Pungerčar.                           Zapisnik je pripravila Metka 
Štraus                     
                                                                                                            Zapisnik je pregledal Jože Pungerčar 

Ljubljana, 3. 3. 2015 

  

Poslano:           - članom IO SVIZ/IJS 
                        - članom NO SVIZ/IJS 
                        - predsedniku ZS IJS 
                        - članom UO IJS (delegiranih z IJS) 

            - direktorju IJS 
 


